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Lysengskunstgræsbanetil
12millionerser færdigud
-mendenmåikkebruges
IF Lysengs kunst-
græsbane skulle
have været afleveret
til klubben i novem-
ber, men den er
stadig ikke klar til
brug. Klubbens over
1.600 medlemmer
har i stedet måtte
træne andre steder i
vintermånederne.

Kunstgræsbanen er færdig, men er ramt af alvorlige fejl, der gør, at klubben endnu ikke kan bruge den. Foto: Morten Ravn
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Kunstgræsbanen er en af de første i Danmark uden det såkaldte infill.
EU-landene blev i 2023 enige om, at det klassiske gummigranulat
skulle være forbudt fra 2031. Foto: Morten Ravn

FODBOLD: Der var stor glæde i
sommeren 2024, da IF Lyseng
endelig kunne meddele, at en
ny kunstgræsbane med der-
tilhørende opvarmningsom-
råde var på vej.
En kunstgræsbane til 12

millioner, halvdelen betalt af
Aarhus Kommune. En bane
til både bredde og elite, end-
da uden det omdiskuterede
gummigranulat, der fra 2031
bliver gjort ulovligt i Dan-
mark og resten af EU.
Banen var planlagt til at stå

færdig i november. Og der lig-
ger da også 13.500 kvadrat-
meter kunstgræsbane den
dag i dag og slænger sig i for-
årssolen.
Men den kan bare ikke

bruges.
Årsagen er, at der er vand

flere steder på kunstgræsba-
nen, og det har svært ved at
løbe væk, selvom der er ind-
bygget dræn i banen.
IF Lyseng - Jyllands største

fodboldklub med over 1.600
medlemmer - har sat et skilt
op ved kunstgræsbanen, hvor
der står, at banen ikke må
bruges, og at: "dens nuværen-
de stand består af en række al-
vorlige fejl og mangler, som
især betyder, at nedbør ikke
bliver ledt tilstrækkeligt af ba-
nen".
Og der står banen så nu.

Der kan ikke gøres noget ved
den, før vejret med sikkerhed
bliver omkring de 10-12 gra-
der.
- Det er da rigtig ærgerligt,

især i vintersæsonen i en tid,
hvor græsbanerne ikke åb-
ner. Vi er jo lidt mange med-
lemmer, så vi kunne godt ha-
ve brugt pladsen.
- Det er rigtigt, at vi har sat

kigge på det. Og så har der
været problemer på et tidli-
gere tidspunkt, hvor der er
kommet store mængder ned-
bør. Der tror vi også, at det
har svært ved at trække ud i
Aarhus Vands systemer.
- Det er en kombination af

de to ting, og nu kigger vi fæl-
lesskab på, hvordan vi får det
løst bedst, så Lyseng får en ba-
ne, de kan spille på. Det er jo
det, vi alle ønsker, siger Hen-
rik Winther.
Hvor står det økonomiske

spørgsmål i den her sag lige nu
ifølge dig?
- Jamen, jeg går da ud fra, at

når vi har færdigudbedret
den mangel, vi har, så betaler
de det, der er aftalt i kontrak-
ten. Og kommer der ek-
straudgifter i forbindelse
med det, skal vi finde ud af,
hvad det bliver. Det, vi står på
mål for, løser vi jo. Økono-
misk regner jeg ikke med an-
det.
Vil du sige, at der er nogle

uenigheder mellem jer og Ly-
seng i nogle punkter af det
økonomiske spørgsmål lige
nu?
- De holder tilbage for de

mangler, der er. Sådan er det
jo. Jeg kan ikke se, at der er
noget problem i det ellers,

et skilt op, hvor der står, at ba-
nen ikke må benyttes. Og nu
kører der en fornuftig dialog
med entreprenøren og vores
bygherrerådgiver, Norcon-
sult. De er ved at lægge en
plan, og når vejret så tillader
det, bliver den plan rullet ud,
siger Claus Moldt. Han er be-
styrelsesmedlem i IF Lyseng
og er en af bestyrelsesmed-
lemmerne, der har været tæt-
test på sagen.

Regnvandet løber ikke væk
Og det er jo én ting. Kunst-
græsbanesæsonen er ved at
være udløbet. IF Lyseng har
bedt deres medlemmer om at
træne andre steder i byen i de
mange måneder, hvor banen
har været ganske ubrugelig.
Men der er også et økono-

misk mellemværende, hvor
de to parter - IF Lyseng som
bruger og Winther Sport &
Fritid som entreprenør - skal
blive enige om, hvordan det
spørgsmål skal besvares.
For hvem skal betale for de

nødvendige udbedringer?
Det har de to parter aktuelt

en dialog omkring.
For Lyseng har der naturlig-

vis været en væsentlig økono-
mi i banen, og medlemmerne
er én gang blevet adspurgt

om et ekstra kontingent på
500 kroner på grund af den
nye kunstgræsbane. Og tidli-
gere har der været en officiel
gaveindsamling til projektet,
hvor både privatpersoner og
erhverv har kunne støtte pro-
jektet med et større eller min-
dre beløb.
Hos entreprenøren Win-

ther Sport & Fritid erkender
man, at der er udfordringer
med banen, og at der har væ-
ret en byggefejl.
Derfor står de også på mål

for og planlægger at rette de
fejl, som de har forskyldt. Det
drejer sig især om regnvand,
og at det ikke løber væk fra
banen. Det er også entrepre-
nøren, der har bygget drænet
under banen.
Det siger direktør Henrik

Winther.
- Vi har i hvert fald et pro-

blem i et af hjørnerne. Der
har stået en smule vand un-
der kunstgræsset, og vi kan ik-
ke forstå, hvorfor det ikke lø-
ber væk. Det er os, der skal

andet end at de holder tilba-
ge i forhold til de mangler, de
har påpeget over for os. Og
det er det, vi er ved at finde en
løsning på, siger Henrik Win-
ther.
Direktøren siger desuden,

at den manglende dræning af
vand ikke skyldes, at kunst-
græsbanen er uden det så-
kaldte infill - også kendt som
granulat, der eksempelvis la-
ves af gummi eller kork.
Faktisk er Henrik Winther

"100 procent" sikker på netop
det.
IF Lyseng er af samme op-

fattelse.

Hvornår må der spilles?
Og det helt store spørgsmål
er så: Hvornår står banen så
klar?
Det spørgsmål er umuligt

at sætte en dato på: Men for-
håbentlig meget snart.
Det økonomiske spørgs-

mål mellem parterne forven-
tes afklaret i løbet af de kom-
mende dage. Og så kan entre-
prenøren ellers begynde de-
res arbejde med at rette til.
- Vi både håber og tror -

med streg under tror - at vi
kan bruge banen inden som-
merferien, siger Henrik
Moldt.


